

1 The photographs show examples of a megaproject. Work in pairs and answer the questions.

- المطلوب: تعرض الصور أمثلة عن مشروع عملاق. أنت وزميلك/زميلتك أجيبا عن الأسئلة التالية:
1. What do you understand, after looking at the photographs, about megaprojects?
ماذا تفهم، بعد النظر إلى الصور، حول المشاريع العملاقة؟
 2. In your opinion, why do they exist?
في رأيك، لماذا توجد المشاريع العملاقة؟
 3. What are the advantages and disadvantages of megaprojects to people and the environment?
ما هي مزايا وعيوب المشاريع العملاقة على الناس والبيئة؟

إجابات تمرين 1 كما يلي:

1. Megaprojects are huge investment projects that cost a lot of money. Examples include developments such as airports, bridges, stations, entire city complexes, etc.
المشروعات العملاقة/الضخمة هي المشاريع الاستثمارية الضخمة التي تكلف الكثير من المال. وتتضمن الأمثلة على التطورات مثل المطارات والجسور والمحطات ومجمعات مدن بأكملها،.... الخ.
2. Megaprojects exist to bring new economic growth and benefits to cities.
المشاريع العملاقة/الضخمة توجد لتحقيق نمو اقتصادي جديد وفوائد تعود على المدن.
3. Disadvantages are that megaprojects are all brand new and some people think it would be better to spend the money on regenerating old towns, etc. However, the advantages include installing the latest technology that helps cities to become environmentally friendly.
العيوب/المساوئ أن المشاريع العملاقة هي أمر جديد كلياً وبعض الناس يعتقدون أنه سيكون من الأفضل إنفاق المال على تجديد المدن القديمة،.... الخ. ولكن، المزايا/الحسنات تشمل تركيب أحدث التقنيات التي تساعد المدن لتصبح صديقة للبيئة.